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Svar på fråga 2024/25:930 av Markus Wiechel (SD) 
Meritpoäng för värnplikt 

Markus Wiechel har frågat mig om jag och regeringen avser att 

se över möjligheten för personer som genomfört värnplikten att 

kunna tillgodoräkna sig detta genom meritpoäng, i syfte att 

stärka incitamenten till att genomföra den.  

Redan idag kan den som är antagen vid ett universitet eller en 

högskola ansöka om tillgodoräknande av bl.a. 

högskoleutbildning, annan utbildning eller yrkeserfarenhet. En 

förutsättning för tillgodoräknande är att det inte finns en 

väsentlig skillnad mellan de kunskaper och färdigheter som 

studenten åberopar och målen för den utbildning för vilken de är 

avsedda att tillgodoräknas. Varje student prövas utifrån sina 

kunskaper och färdigheter, nuvarande system för 

tillgodoräknande bedöms därför vara väl avvägt. 

Vem som kan få meritpoäng vid ansökan till högskolan och för 

vilka kurser har ändrats flera gånger sedan systemet med 

meritpoäng infördes vid antagningen till högskolan höstterminen 
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2010. Utredningen om likvärdiga betyg och meritvärden har 

nyligen presenterat sitt betänkande Ett likvärdigt betygssystem, 
SOU 2025:18, och föreslagit att bl.a. avskaffa meritpoängen då 

utredningen anser att det kommer att leda till ett enklare och 

mer överskådligt tillträdessystem till högskolan. Utredningens 

förslag är för närvarande på remiss och betänkandet bereds i 

Regeringskansliet.  

Stockholm den 2 april 2025 

 

Johan Pehrson 
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